
1

ro č n í k 2 5    ∗   srpen 2023    ∗   č a s o p i s o b c e s lo u p n i c e

Z pr áv y obecního úř adu  ∗   domov pro seniory  ∗   ha siči
roZ hovor o. mikuleck ý  ∗   sp olečen sk á kronik a  ∗   p oZ vánk y



2 3

Zprávy obecního úřadu

 kanalizace ve iii. etapě 
Asi nejdůležitější zprávou tohoto čísla je 
průběh stavby kanalizace. Chápeme, že vás 
tato stavba dost omezuje, někoho možná 
i obtěžuje, ale je důležité si uvědomit, že je 
to nutné zlo, které přinese mnoho dobrého. 
V nejbližší době bude dokončena oblast 
okolo rybníčku ve Vesničce a také oblast nad 
čističkou odpadních vod v Dolní Sloupnici. 
Chceme uvést tyto dvě oblasti do stavu, 
kdy se dotčené nemovitosti budou moci 
připojit ještě před konečnou kolaudací. 
Firma VAKstav aktuálně pracuje na dalších 
místech. V oblasti kina na Horní Sloupnici 
a v oblasti na mostě na Dolní Sloupnici.

 čekáme na rozhodnutí 
 o dotaci na domov 
 pro seniory
Dalším „seriálem na pokračování“ je zamýš-
lená stavba zadního traktu Domova pro seni-
ory. V červenci jsme podali žádost o dotaci 
ve druhé výzvě a nyní čekáme na rozhodnutí.

 Fotbalisté a turisté budou 
 mít opravené kabiny
Akce, kterou nyní realizujeme a kde také 
využíváme dotace od Národní sportovní 
agentury, je rekonstrukce kabin na fotbalo-
vém hřišti. Tato stavba probíhá a ukončená 
by měla být do konce letních prázdnin.

 připravujeme fotovoltaiku 
 na obecních budovách
Také jsme požádali o vypracování žádosti 
na dotaci na fotovoltaické elektrárny, které 
bychom chtěli umístit na budovu obecního 
úřadu a na čistírnu odpadních vod. Zde jsme 
opravdu na začátku. Podávání žádostí bylo 
prodlouženo do září, takže firma, která nám 
bude agendu zpracovávat, má zatím dosta-

tek času. Realizace pak musí proběhnout 
v průběhu dvou let. To znamená, že budeme 
připraveni a realizovat můžeme až později.

 nové dopravní značení 
Už při nástupu do funkce jsem avizoval, že 
chci pracovat na bezpečnosti dopravy v obci. 
K tomu patří i nové dopravní značení. Letos 
to bude už druhé kolo, kdy budeme doplňo-
vat dopravní značky. Od Policie ČR máme 
schválené umístění zrcadla na výjezdu 
z „Rafandy“ směrem ke konzumu, a také 
jedno parkovací místo pro ZTP u zdravotního 
střediska. Shluk křižovatek okolo prodejny 
autobaterií nelze řešit svislým značením 
(měli bychom tam les značek), proto jsme 
se domluvili, že zde ponecháme pravidlo 
přednosti zprava a na vozovku nastříkáme 
vodorovné značení (bílá stop čára). Poslední 
změny provedeme na křižovatce u dolní hasi-
čárny. Ve směru od kanceláří ZD a od soko-
lovny jsou značky „dej přednost“ a „stop, 
dej přednost“, ale už nebyla označená hlavní 
silnice. Mohlo tedy docházet k paradoxním 
situacím, že se sejdou dvě vozidla dávající 
si vzájemně přednost. Doplněním značek 
se toto vyřeší.

 Zmrzlina
Mnozí se mě ptali, co to vyrostlo na autobu-
sové stanici za budku. Někteří si všimli, že je 
hned vedle nové mapy. Nebudou to veřejné 
záchodky ani obecní šatlava. U budky si 
budete moct koupit zmrzlinu. A když budete 
čekat, než bude hotová, prohlédněte si novou 
mapu, kterou nám zajistila místní akční 
skupina (MAS) Litomyšlsko a obec na ni 
finančně přispěla.

Všem vám přeji hezký zbytek prázdnin, 
koho ještě čeká dovolená, tak hezkou dovo-
lenou, a prvňáčkům krásný vstup do školy.

↘ milan bečička, starosta obce

dobrý den, milí čtenáři.
 Vítejte u dalšího dílu mého cestovatelského deníčku. Záměrně se vyhýbám slovům jako 
cestopis či dokonce bedekr, protože tím mé článečky rozhodně nejsou. Přesto, nebo možná právě 
proto mám letní úvodníky rád, protože se mohou vztahovat k dovolenkovému cestování, a při 
něm se občas „ledacos semele“. Pravda je, že jsem nepásl ovce na Novém Zélandu, ani mi za zády 
nespadl ledovec na Marmoládě, mé zážitky bývají naopak velmi prosté a často musím vynaložit 
veškerý svůj pisatelský um, abych vůbec alespoň někoho zaujal.
 I když letos se mi přihodila jedna velice vtipná historka, to se nasmějete. Bylo to v noci, těsně 
po návratu z dovolené… Aha, teď šla okolo žena, a že prý to psát nemám 
 Tak se vrátím zpátky k cestování. Letos jsme, samozřejmě karavanmo, navštívili Polsko. 
Všichni Češi prý letos místo Chorvatska volí Polsko. Krom toho nás Poláci na rozdíl od Chorvatů 
mají rádi. Prý. Uvidíme. První kemp jsme si našli na okraji Parku narodowego gór stolowych. 
V podstatě Adršpach zezadu. Krásné pískovce, a pokud překonáte jarmilkovou magistrálu, což 
ani s pětiletým Fandou není velký problém, božský klid. Ten byl i večer v kempu. Všichni ráno 
vyráželi na túry, na cyklovyjížďky, na motocyklovyjížďky… A večer šli brzo chrápat, po kempu 
pobíhaly jen malé děti, prostě selanka, kde že jsou ti hluční Poláci.
 Po třech dnech jakýchsi fyzických aktivit mě žena poslala k vodě. A chtěla jet se mnou. 
Tak jsme se stěhovali na východ, k jezeru u městečka Nysa.
 Nebo že bych Vám vyprávěl přece jenom o té první noci doma? To jsem se probudil asi v jednu 
hodinu a žena mě snažila přelézt, v podstatě klečela rozkročmo nade mnou… No tak prý to 
opravdu nemám vyprávět 
 Tak jsme přijeli na to Nyské jezero. Už první dojem byl diametrálně odlišný. Místo klidného 
vesnického kempu Mácháč. Místo aktivně sportujících turistů sebranka, co se přijela válet 
k vodě. A že jich tam bylo, hlava na hlavě. Což jsme samozřejmě zjistili až po zaplacení pobytu. 
No nic, bude třeba konat mnoho celodenních výletů… Brzy jsme však zjistili, že valná většina 
těch sluncem spálených lidí přijela pouze na víkend a dnem našeho příjezdu byla neděle. 
Do večera jich naštěstí 84 % odjelo. Zbyli pouze ti nejlepší. Dole pod námi soused vlastnící 
bluetooth reproduktor velikosti menší šatní skříně, lasershow jak Pink Floyd v osmdesátých 
letech a široký úsměv. Miloval pop 80.–90. let. Vedle partička mlaďáků s maličkým bluetooth 
repráčkem s neuvěřitelným výkonem. Milovali rap. A nahoře asi 150 metrů nad námi mini-
-technopárty v počtu asi deseti osob. Přišel večer a nastalo – jak jsme si to soukromě pojme-
novali – poměřování pindíků. Příklad: sousedi rap pustili několik písní od zřejmě světového 
polského rapera. Soused pop využil chvilky hledání v playlistu a dal Cheri cheri lady. Techno 
nahoře jelo konzistentně, na žádné zaváhání nečekalo. Připadal jsem si jako uprostřed Matějské 
pouti. Seděli jsme beze slov a čekali, jak to může skončit. Či spíš do kdy to může pokračovat. 
Přesně v 23 hodin pop i rap vypnuli a techno ztlumili. Začal noční klid. Do půlnoci jsme na sebe 
vyděšeně hleděli. Bude se to opakovat? Jsme schopni to ještě jednou vydržet? Ne, určitě si 
vystříleli munici první večer a zítra bude klid… Nebyl. Nevystříleli. A do toho přibyl novy soused 
přímo přede dveřmi. Zaparkoval auto, postavil stan a vytáhl – bluetooth reprák. Velikost cca 
pytel na golfové hole. A začal na nás pomrkávat, že jako teď teprvá uvidíme. Nebo spíš usly-
šíme. Vzal mobil, spároval a – syntetický hlas oznámil „low battery“. Omluvný pohled, máme 
nabíječku. Zapojena. „Bluetooth disconnected, low battery“. Miluju syntetický hlas. Další 
omluvný pohled. V životě mi špatný konektor nabíječky neudělal takovou radost. To odpoledne 
jsme „low battery“ slyšeli ještě 128×. Soused se ze zoufalství zpil jak mužik, manželka se pantoflí 
snažila opravit konektor. Marně. Viděli jsme obraz naprostého zoufalství – znemožnili se před 
celým kempem – nehrál jim reprák. Pán se to v pudu sebezáchovy snažil zachránit autorádiem, 
marně. Nebyl konkurenceschopný. 
 Vydrželi jsme to tři večery. Něco na těch hlučných Polácích bude. Potom jsme s úlevou prchli 
do Čech. Domů. Do ticha naší ložnice. To mi připomíná: a jak nade mnou ta manželka klečela… 
Zase jde kolem! Já Vám to nedopovím. Tak snad až někdy mezi čtyřma očima…

↘ jan
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Odpolední posezení 
v zahradě Domova
Dne 10. 7. 2023 jsme v zahradě Domova pro seniory uspořádali odpolední posezení pro naše 
klienty a jejich rodinné příslušníky a přátele. Akce se konala od 13 h. Pro návštěvníky jsme měli 
připravený bohatý program v podobě soutěží pro děti, tanečního vystoupení sester Čapkových, 
vystoupení zdravotního klauna a hudebního vystoupení pana Tomečka, který zahrál známé 
melodie na Panovu flétnu. O bohaté občerstvení se postaral Marek Novotný a v nabídce byla 
i výborná zmrzlina. Věřím, že jsme si všichni společně strávený čas užili, a těšíme se na příští 
rok, kdy si akci zopakujeme.

↘ mgr. kateřina millichová, ředitelka
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myslivecký kroužek 
divočáci ze sloupnice“

zaškrtnou jednu správnou odpověď z nabíze-
ných. Starší děti mají také otázky s možností 
zaškrtnutí odpovědi, ale i několik otázek, 
ke kterým musí odpověď rozepsat. Po obědě 
šly děti na stezku, kde odpovídaly na otázky 
ze zdravovědy (například „Co je šok a jak se 
projevuje?“), ekologie (např. „Co je černá 
skládka?“), lovectví („Jaké jsou osamělé 
lovy?“), péče o zvěř (např. „Kdy předkládáme 
zvěři sůl?“), poznávaly kytky, stromy a zvěř. 
Večer byla noční stezka lesem zakončená 
pozorováním okolí pomocí různých druhů 
termovizí. V neděli proběhlo vyhlášení. 
Ve starší kategorii se z 18 dětí na 1. místě 
umístila Daniela Vondrová, 2. byla 
Štěpánka Jiskrová, 4. Natálie Láznická 
a 7. Anežka Jiskrová. Ze 41členné skupiny 
mladších dětí si nejlépe vedla Lenka Nová-
ková, která získala 2. místo. Hynek Jiskra 
byl 6., Natálie Kovářová 10., Šimon Ferko 
skončil na 21., Marek Kovář na 26. a Adam 
Ferko na 34. místě. Všem dětem moc gratulu-
jeme a věříme, že si víkend užily.
 Kroužek jsme ukončili malým občer-
stvením na střelnici U Mudáka. Už nyní 
se těšíme na podzim, kdy opět začnou naše 
společné vycházky do přírody.

↘ za kroužek monika nováková, 
lenka láznická, petr jiskra

 Ve školním roce 2022/2023 do kroužku 
chodilo 12 dětí. Společně jsme se scházeli 
na střelnici U Mudáka. Podnikali jsme 
procházky do lesa i dolců. Na kroužku jsme 
si povídali o myslivosti a přírodě. Také jsme 
na již probraná témata hráli různé hry, 
například jsme se stali zvěří a museli si najít 
potravu, nebo z nás byli lovečtí psi a museli 
jsme si najít zvěř, na kterou jsme využí-
váni. Přes zimu jsme chodili do nedalekého 
remízku přikrmovat. Cestou jsme hledali 
stopy zvěře a povídali si o krmivech vhod-
ných pro zvěř. Byli jsme se podívat v Říčkách 
v přezimovací obůrce pro muflony. Na jaře 
jsme se při procházkách zaměřili na pozná-
vání rostlin, keřů a stromů. 
 Jako každý rok, tak i letos jsme se zúčast-
nili soutěže „Zlatá srnčí trofej“. Opět jí 
okresní myslivecký spolek v Ústí nad Orlicí 
uspořádal v rekreačním středisku Ráj 
u Letohradu. V pátek 2. 6. 2023 jsme s dětmi 
odjeli do areálu. Program byl již tradiční – 
rozlosování do chatek, večerní táborák 
s opékáním buřtů a hádání názvů skupinek 
pomocí hraných scének. V sobotu dopoledne 
nám nástup a zahájení zpestřili dva dětští 
trubači. Soutěž začala poznáváním plemen 
loveckých psů. Deset majitelů psů předvedlo 
dětem své čtyřnohé kamarády. Pak šly děti 
psát testy. Ty mladší mají otázky, ke kterým 
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Zprávičky od hasičátek
V úterý 20. června jsme již tradičně s dětmi 
z SDH Horní i Dolní Sloupnice podnikli pěší 
výlet do PINGUin parku v Přívratu. Děti si 
užily mnoho zábavy na šlapacích kárách, 
bungee trampolíně, u vodních hrátek a dal-
ších atrakcí, které se v parku nachází. Po pří-
jezdu rodičů využili děti i dospělí možnost 
svézt se na sjezdových kárách ze sjezdovky. 
Za odměnu dostaly děti párek v rohlíku, 
zakoupit si mohly nanuky a další dobroty.
O týden později, 30. června, proběhl u dolní 
hasičárny hasičský fotbálek. Bohužel nás 
předčasně vyhnal déšť, ale i tak si to děti 
náramně užily. A s přáním hezkých prázdnin 
bez úrazů jsme se rozešli. 

↘ vedoucí mládeže 
gabriela jiskrová a david millich

V úterý 25. 7. v 16.10 byla na linku 150 
oznámena doutnající hrabanka na kraji lesa 
v Horní Sloupnici směrem k Antoníčku. 
Naše jednotka vyjela velmi rychle hned 
po svolání sirénou. Na místě byl oznamova-
tel a zároveň i majitel lesa, který si události 
náhodně všiml při projížďce svým lesem. Asi 
200 m od cesty doutnala hrabanka na ploše 
o velikosti zhruba 5×5 m. Hrabanka byla 
prohořelá v některých místech více než 20 cm 
do hloubky až na kámen, ze kterého znatelně 
sálal žár. Dokázala předoutnat nemalý kořen, 
z čehož jsme vyvodili, že doutná nejméně tři 
dny. Příčinou byl nejspíš odhozený cigaretový 
nedopalek. Na místě zasahovala i jednotka 
HZS z Litomyšle, dojela také policie. Prosím, 
buďte s ohněm v lese obezřetní a zodpovědní, 
obzvláště v suchém letním období.

↘ sdh horní sloupnice

hasiči zasahovali 
u lesního požáru

poděkování účastníka
Jsem fanouškem tvrdé muziky. kromě Dosifestu (můj 
3. ročník) jsem letos absolvoval Metalfest v plzni, 
Masters of rock ve Vizovicích (už po třinácté) a The 
legends rock Fest v Hořicích (po třetí). Takže mám 
s čím srovnávat. letošní ročník Dosifestu má u mě 1*. 
Velké díky pořadatelům a všem, kteří se podíleli 
na organizaci. oproti minulým rokům hudba nerušila 
sousedy. areál je natolik velký, že jsme měli dost místa 
pro sebe a příští ročníky mají kam růst. na své si přišli 
i sedící diváci, protože na podium krásně viděli. Vidět 
oblíbené skupiny z první řady a za podiem naši školu, 
to je nezapomenutelný zážitek. pivo a skvělé klobásy 
nebo hamburgery bez front. a po ukončení festu do své 
postele a ne někam do stanu! už teď se těším na další 
ročníky. kdo nezažil, neuvěří!

dosiFest přivítal 
rockové legendy 
Už třetí ročník festivalu DOSIFEST se letos uskutečnil v novém prostředí za školou, na místě 
bez jakéhokoli zázemí. Ničeho jsme se ale nezalekli a po několika komplikacích se minifesti-
val podařilo uspořádat. Nakonec, toto místo má mnohem větší potenciál než si kdo z nás i vás 
dokáže představit. Je to velice hezké prostředí s úchvatnou dominantou naší vesnice, kterou je 
bezesporu naše škola v pozadí. Zahrálo si zde šest kapel, z nichž nejznámější byly legendy rocku, 
například Loretta nebo Miloš Dodo Doležal. Úžasná kuchyně kvalitou svých dobrot opět všechny 
návštěvníky ohromila natolik, že na to budou ještě dlouho vzpomínat. K tomu už asi není co víc 
dodat. Hlavně nesmíme zapomenout na veliké poděkování všem dobrovolníkům, kteří prokázali 
pevné nervy a pomohli s přípravami i úklidem. Poděkovat musíme také panu školníkovi, který 
se o celý areál stará na jedničku. Děkujeme také ZŠ Sloupnice za zapůjčení areálu a elektřiny, 
bez které by si nikdo nezahrál. Dále i panu starostovi za velikou podporu, SK Sloupnice za menší 
spolupráci nejen v pojídáni našich dobrot, ale také, že byli ochotní přesunout poslední fotbalový 
zápas už na polední hodinu. Největší, a to opravdu největší poděkování patří hlavně sponzorům 
a všem, kteří přišli!!! Protože bez nich by se nic nekonalo. Všem ještě jednou moc děkujeme 
a zase za rok zdar!  ↘ sdh horní sloupnice
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 Za zmínku ještě určitě stojí pořádání závěrečného turnaje kategorie bambin ve Sloupnici, 
dne 10. 6. 2023, kterého se zúčastnilo celkem 17 týmů. Ty byly rozdělena do tří skupin, zápasy se 
hrály na čtyřech hřištích. Po odehrání skupin systémem každý s každým byly týmy rozděleny 
opět do tří skupin podle výkonnosti tak, aby každý odehrál přibližně stejný počet zápasů. Vítě-
zem se stalo družstvo z Vysokého Mýta, před Žamberkem a Jiskrou 2008. I přesto, že se na hřišti 
sešlo cca 400 lidí, díky zapojení se většiny členů klubu i nemalé pomoci jiných složek, například 
ČČK, se podařil tento nápor zvládnout.
 Nový ročník začínají muži 13. srpna zápasem s rezervou České Třebové v 17.00 hodin.
 
 Podstatnou změnou pro nový ročník je začátek domácích utkání 
 v neděli od 15.00 hodin!

Děkujeme všem, kteří nás jakkoliv podporují, ať je to formou pomoci osobní nebo materiálové, 
bez vás by fungování našeho klubu nebylo možné. 

↘ za sk sloupnice radovan jiskra

9

 Muži nám v tomto ročníku dělali opravdu velkou radost. Předváděli až na pár výjimek sta-
bilní výkony, a tak se splnilo naše přání a ještě vylepšili loňské páté místo. Průběžné druhé 
místo po podzimní části se ztrátou jen jednoho bodu hned na začátku jara proměnili ve vedení 
v tabulce. Mužstvo zůstalo prakticky v nezměněném složení, tak se sestava měnila jen vinou 
zranění, ale na našich výkonech se to výrazně neprojevilo. Vedení jsme bohužel neudrželi, tři 
kola před koncem jsme v přímém souboji podlehli Žamberku, a ten už svoji šanci nepustil. 
Druhé místo je přesto nejlepším výsledkem za doby našeho působení v krajské soutěži! 
Chvíli to vypadalo i na možný postup do krajské 1. A třídy ze druhého místa, k tomu ale bohu-
žel nedošlo. Výraznou postavou našeho mužstva byl střelec 29 branek Ondra Mikulecký, který 
odchází do Ústí nad Orlicí, ale o tom více rozhovoru tohoto vydání.
 Radost nám dělali v tomto ročníku i dorostenci hrající ve společném mužstvu pod názvem 
Němčice/Sloupnice v meziokresní soutěži Ústí nad Orlicí – Svitavy. Průběžné čtvrté místo 
po podzimu ještě o jeden stupínek vylepšili. Jako jediní dokázali porazit suverénní Řetovou. 
Bohužel do příštího ročníku máme jen dva hráče této kategorie, tak spolupráce s Němčicemi 
končí. Zaměříme se na nejmladší kategorie. 
 Po dlouhé době se nám daří držet poměrně širokou základnu dětí a průběžně pořádáme další 
nábory. Na jaře jsme měli v soutěžích mladší a starší přípravku, přátelsky se prezentovali i bam-
biny. Stejná družstva jsme přihlásili i do dalšího ročníku. S dětmi pracují kvalifikovaní trenéři 
a vydatně pomáhají také někteří rodiče. 

největší úspěch 
v krajské soutěži – 
ročník 2022/23
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Když někoho něco baví 
a daří se mu, neměl by 
se to bát prokázat

 kde ses učil hrát fotbal?
 S fotbalem jsem začal ve Sloupnici pod tre-
nérem Josefem Vondrou, ve starších žácích 
jsem přestoupil do Ústí, ale kvůli tomu, že 
jsem někdy ve čtrnácti letech rychle vyrostl 
a měl problémy se zády, na chvíli jsem s fot-
balem přestal. Taky jsem se v té době chtěl 
věnovat spíš hasičům než fotbalu. V dorostu 
jsem hrál střídavě v Němčicích (pozn.: kvůli 
malému počtu hráčů se spojily oddíly Sloupnice a Němčic) 

a zároveň i s dospělým týmem ve Sloupnici, 
kde už jsem se dostával i do základní sestavy. 
Pak jsem ještě přestoupil do dorostu ve Vyso-
kém Mýtě, do divizní soutěže se soupeři jako 
Trutnov, Kolín... Docela se mi tam dařilo, 
ale měl jsem pocit, že mě tam do fotbalu moc 
tlačí, a já bych chtěl hrát spíš pro radost, 
proto jsem se vrátil do Sloupnice.
 byl jsi vždycky kanonýrem?
 V žácích jsem nějaké góly dával, ale spíš 
jsem asistoval. Víc se mi začalo dařit až 
potom, co jsem během covidu začal se souse-
dem Jirkou Kozákem trénovat individuálně 
podle tréninkových plánů, které dostával ze 
svého klubu v Chrudimi. Chodili jsme spolu 
na hřiště, postavili si kužely, cvičili při-
hrávky, prostě jako při normálním tréninku, 
jen jsme tam byli sami.
 Jak vypadá tvůj typický gól?
 V minulé sezóně jsem asi deset gólů dal 
hlavou, což mě samotného překvapilo. Ale 
nejčastěji dám gól po velké ráně. Ne že bych 
se nesnažil mířit, ale když má střela razanci, 
většinou to brankář nechytí, i když dá před 
balon ruce. Otočí mu to prsty.
 Jsi navíc dost rychlý…
 Nebýval jsem, ale teď se mi zlepšily 
sprinty. Kluci to na mě hráli tak, že mi před-
kopli balon do běhu. Taky se snažím hrát 
do těla, využívat svou výšku.
 kolik měříš?
 195,5 cm. To už je při soubojích trošku znát.
 Zdejší mužstvo vede prvním rokem   
 trenér Zdeněk kocman z litomyšle. 
 Jak se ti s ním spolupracovalo?

k historicky nejlepšímu umístění zdejšího fotbalového klubu přispěl 
výraznou měrou teprve devatenáctiletý ondřej mikulecký, který se 
s 29 góly stal nejlepším střelcem uplynulého ročníku krajské 1.b třídy.

 Předtím nás trénovali spoluhráči Tomáš 
Karlík s Martinem Mikuleckým, obdivuju 
je, že dokázali připravit dobré tréninky, ale 
jsem rád, že přišel pan Kocman. Je to zku-
šený chlap, srdcař, je vidět, že už má něco 
za sebou. Tréninky s ním jsou náročné, ale 
zajímavé.  
 celou sezónu jste hráli na špici tabulky 
 a o celkové vítězství přišli až v závěreč-

ných kolech. čekali jste, že budete tak 
úspěšní?

 Od začátku sezóny jsme měli cíl postou-
pit do „A“ třídy. S tím jsme šli do každého 
zápasu a bylo to na týmu znát.
 rozhodl prohraný domácí zápas 1:2 se  
 Žamberkem, který nakonec soutěž ovládl?
 Asi ano, byl to v podstatě zápas o první 
místo. Nevím, jak to měli ostatní kluci, 
ale já osobně jsem byl docela nervózní. Oni 
byli v první půli aktivnější, ve druhé jsme 
zase víc hráli my. Je vítězství do posledních 
zápasů nakoplo, nás naopak trochu shodilo. 
 po skončení sezóny to chvíli vypadlo, 
 že byste mohli postoupit i ze druhého 
 místa. využili byste tu šanci?
 Bavili jsme se o tom hodně, bylo to tak půl 
na půl, záleželo dost i na mně, jestli zůstanu 
ve Sloupnici, nebo ne. Nakonec jsem se 
rozhodl pro přestup do Ústí. Klukům jsem se 
za to omluvil, myslím, že to pochopili. 
 přestože jsi říkal, že chceš hrát fotbal jen 
 pro radost, přestupuješ do kvalitní 
 divizní soutěže…
 Je to tak, pořád jsem nerozhodný. V mlad-
ším věku jsem odmítal nabídky do různých 

výběrových týmů, nechtělo se mi od mamky. 
Teď jsem se rozhodl, že druhou šanci vyu-
žiju. Jak se mi loni dařilo, zase mě fotbal chy-
til. Dostal jsem nabídky z Chocně, Litomy-
šle, znovu z Mýta. Trochu jsem čekal na Ústí, 
protože jsem si chtěl zase zahrát s Jirkou 
Kozákem. Počítám s tím, že budu zeza-
čátku nastupovat spíš za béčko, ale udělám 
všechno pro to, abych se dostal do základní 
sestavy A-týmu. Už se mi za Áčko podařilo 
dát gól proti Rychnovu nad Kněžnou.
 Jak vypadá letní příprava v divizním týmu?
 V pondělí a úterý máme tréninky zamě-
řené na přihrávky, hodně běháme, ve středu 
je přípravný zápas, ve čtvrtek volno, v pátek 
předzápasový trénink – střelba, taktická 
příprava, v sobotu další přípravný zápas 
a v neděli volno. Je znát, že mi chybí fyzička, 
únava se projevuje čím dál víc, je to velký 
zápřah, ale když to člověka baví, tak tomu 
dokáže obětovat čas i sílu.
 Zažíváš při fotbale adrenalin?
 Určitě. Při soubojích, když je vypjatá 
atmosféra, nebo když kopu penaltu a pokři-
kují na mě malí kluci…
 máš nějaký fotbalový cíl nebo sen?
 Chtěl bych se stát profesionálním hasi-
čem, takže fotbalový sen ani nemám. Ale 
kdyby se mi v Ústí dařilo a měl bych možnost 
jít výš, asi bych neodmítl.
 měl bys nějakou radu pro malé kluky, 
 co s fotbalem začínají?
 Když někoho něco baví a daří se mu, 
neměl by se to bát prokázat. A když se 
mu někdy něco nepovede, ať to hned 
nezahazuje.

↘ mš



Z historie stolního 
tenisu ve sloupnici
V dnešním příspěvku si připomeneme žákovské turnaje v soutěžním ročníku 1976–77, 
které zaznamenal v klubové kronice Ladislav Chleboun sen.        
Doslovná citace z klubové kroniky je opět značena uvozovkami a odlišena typem písma – 
kurzívou.

 ŽÁKOVSKÉ TURNAJE – SEZÓNA 1976–77

„Turnaj starších žáků - Holice 11. 9. 76
Celková účast 60 starších žáků, naši 2. M. Doubrava prohrál ve čtvrtfinále se Zeleným (Transporta Chrudim). L. Chleboun poražen 
ve finále rovněž Zeleným (Transporta Chrudim). Ve čtyřhře M. Doubrava – L. Chleboun poraženi až ve finále Zeleným – Budinským 
(Transporta Chrudim) jen těsně 2:1 a v posledním setu 23:21.“

„Turnaj staršího žactva - Sudslava 18. 9. 76
Celková účast 30 žáků a 6 žákyň. Z našich 3 žáci a 1 žákyně. Ve finále žáků se utkali naši L. Chleboun a M. Doubrava – vítěz L. Chleboun. 
J. Kroulík prohrál ve 2. kole s domácím Čermákem. R. Novotná obsadila pěkné 4. místo mezi žákyněmi.“

„Turnaj starších žáků - Litomyšl 19. 9. 76
Celková účast 60 starších žáků, naši 2. M. Doubrava prohrál ve 3. kole s Vorbou (VCHZ Pardubice). L. Chleboun ve čtvrtfinále s Flídrem 
(Tesla Pardubice).“ Ve čtyřhře Pár M. Doubrava – L. Chleboun poražen v semifinále Bauerem (Ústí n. O.) – Javůrkem (Litomyšl). 
O 3. místo vyhráli nad párem Tykač – Kadeřábek (Čelákovice).“ 

„Český pohár mládeže – Ústí n. O., 14. 11. 76
Celková účast 95 žáků a žákyň, našich 6. V mladších žácích oba dva naši nepostoupili ze skupiny. V mladších žákyních Mikulecká 
vyřazena ve skupině, Novotná celkově na 4. místě. Ve starších žácích M. Doubrava na 3.–4. místě a L. Chleboun poražen ve finále 
M. Bauerem z Ústí n. O.“

„Okresní přebor starších žáků – Ústí n. O., 20. 11. 76
Celková účast 52 chlapců a 14 dívek, naši dva. Ve dvouhře M. Doubrava vyřazen v semifinále Bauerem. L. Chleboun až ve finále opět 
Bauerem 2:1 na sety. Ve čtyřhře prohráli M. Doubrava – L. Chleboun zase až ve finále s Bauerem – Pošepným (Ústí) 2:1 na sety. 
Je to velká škoda, mohl být konečně titul. V mixu prohrál v semifinále pár M. Doubrava – I. Slezáková (Ústí) s párem L. Chleboun – 
Nováková (Ústí). Ve finále potom L. Chleboun – Nováková (Ústí) poražen párem Bauer – D. Slezáková (Ústí).“

„Okresní přebor dorostenců - Ústí n. O., 21. 11. 76
Celková účast 30 chlapců, naši tři. Ve dvouhře J. Mikulecký vyřazen ve 2. kole. L. Chleboun poražen ve finále zase Bauerem (Ústí). 
Ve čtyřhře M. Doubrava – L. Chleboun se stali okresními přeborníky a získali tak pro Sloupnici první titul vůbec vítězstvím ve finále 
nad párem Bauer – Šeda Pavel (Ústí). Druhý titul přidal v mixu L. Chleboun s Ivou Slezákovou (Ústí) vítězstvím nad párem Bauer – 
Dana Slezáková (Ústí). “

„Okresní přebor mladších žákyň – Č. Třebová., 27. 11. 76
Celková účast 15 žákyň, naše dvě. Ve čtyřhře R. Novotná – Mikulecká obsadili 3.–4. místo. Děvčata bylas vlastně sama, protože otcové 
poctivě pracovali na přípravě OP dospělých u nás v sokolovně.“

„Sportovní hry mládeže (SHM) starších žáků – Líšnice, 28. 11. 76
Celková účast 31 žáků, naši 3.  J. Kroulík vyřazen ve skupině. Pořadí: 1. Bauer (Ústí), 2. L. Chleboun, 3. M. Doubrava.“

„Krajský přebor starších žáků – Svitavy, 8.–9. 1. 77
Celkem účast 64 nominovaných chlapců, naši dva, M. Doubrava a L. Chleboun. Nakonec si zahrál i třetí náš žák, J. Kroulík. Dvouhra: 
Kroulík vyřazen v 1. kole Valentou (Litomyšl). M. Doubrava vyřazen ve 2. kole Dostálem (Rychnov n. K.). L. Chleboun vyřazen ve čtvrt-
finále celkovým vítězem J. Javůrkem (Litomyšl) Umístěním na 5.–8. místě si L. Chleboun zajistil účast na mistrovství ČSR. Méně se nám 
tentokrát dařilo ve čtyřhrách.“  

↘ ladislav 
chleboun 

„Krajský přebor dorostenců – Hronov, 29. 1. 77
Celkem účast 40 chlapců, naši 3. Dvouhra: M. Doubrava vyřazen ve 2. kole Furchem (Slavia Hradec Králové), J. Mikulecký vyřazen 
ve 3. kole Řezníčkem (Tesla Pardubice), L. Chleboun poražen ve čtvrtfinále Bauerem (Ústí n. O.), jen těsně 21:19 v rozhodujícím třetím 
setu. Čtyřhra: J. Mikulecký – Sedlák (Holice) vyřazeni v 1. kole párem Vařecha – Houžvička (Jičín). M. Doubrava – Cindr (Lok. Č. Třebová) 
vyřazeni ve čtvrtfinále párem Furch – Krebs (Sl. H. Králové). Celkovým vítězem čtyřhry se stal pár Bauer (Ústí n. O.) – L. Chleboun, 
kteří spolu hráli poprvé a hned dosáhli vynikajícího výsledku. Ve finále porazily Flídra – Řezníčka (Tesla Pardubice). Mix: M. Doubrava – 
Homolová (Ústí) vyřazeni ve čtvrtfinále Alinčem (Vrchlabí) – Hondychová (Trutnov). L. Chleboun – I. Slezáková (Ústí) vyřazeni v semi-
finále celkovým vítězem, Flídr – Lněničková (Tesla Pardubice). Naši účast možno hodnotit jako vynikající úspěchy.“

„Turnaj žákovských družstev – Sudslava, 20. 3. 77
Celková účast 20 družstev žáků a 6 družstev žákyň. Naše jedno družstvo žáků a 2 děvčata na doplnění kombinovaných družstev 
s Ústím n. O.  Výsledky žáci: 1. místo Holice, 2. místo Sloupnice (L. Leksa – L. Chleboun). Výsledky žákyně: 1. místo Urbanová (Ústí) – 
R. Novotná (Sloupnice), 2. místo Homolová (Ústí) – Mikulecká (Sloupnice). 

„Turnaj staršího žactva – Ústí n. O., 27. 3. 77
Celková účast 86 hráčů a hráček, naši 2 chlapci. Výsledky dvouhra: 1. místo Bauer (Ústí), 2. místo L. Chleboun, 3.–4. místo M. Doubrava. 
Čtyřhra: 1. místo Bauer (Ústí) – L. Chleboun, 3.–4. místo M. Doubrava – J. Javůrek (Litomyšl). Mix: 1. místo L. Chleboun – I. Slezáková 
(Ústí), 9.–16. místo M. Doubrava – Homolová (Ústí). Vynikající výsledky M. Doubravy a L. Chlebouna v početně obsazeném turnaji.“

„Mistrovství ČSR starších žáků – Ostrava, 2. 4. 77
 Celková účast 64 nominovaných chlapců, náš 1. Výsledky dvouhra: 1. místo Ezr (Sparta Praha), 9.–16. místo L. Chleboun (Sloupnice). 
Čtyřhra: 1. místo Ezr – Rohlík (Sparta Praha), Bauer (Ústí) – L. Chleboun vyřazeni v 1. kole. Mix: L. Chleboun – Urbanová (Ústí) vyřazeni 
v 1. kole. Celkové 9.–16. místo L. Chlebouna v ČSR je výborným úspěchem našeho oddílu. Stejného úspěchu dosáhl z Východočeského 
kraje pouze Flídr z Tesly Pardubice. Úspěch je o to cennější, že jel Chleboun sám vlakem s ústeckou výpravou.“ 

„Turnaj starších žáků – V. Mýto., 24. 4. 77
Celková účast 46 hráčů, náš 1. Výsledky: 1. místo Bauer (Ústí), 2. místo L. Chleboun. Turnaj měl tentokrát velmi rychlý spád. 
L. Chleboun hrál dobře, až do finále, kde tentokrát dost snadno podlehl Bauerovi.“

„Turnaj starších žáků – Čelákovice, 7. 5. 77
Celková účast asi 80 chlapců, náš 1. Dvouhra: 1. místo Rak (Sparta Praha). L. Chleboun vyřazen ve 2. kole celkovým vítězem Rakem. 
Čtyřhra: 1. místo Čech – Vorlíček (Slaný), 3. místo Bauer (Ústí) – L. Chleboun (Sloupnice). Mix: 1. místo Bauer – D. Slezáková (Ústí), 
2. místo L. Chleboun – D. Slezáková (Ústí). Velmi pěkný úspěch na celostátním turnaji.“
 
„Mistrovství ČSSR starších žáků – Vítkovice, 21. 5. 77
 Celková účast 64 nominovaných chlapců z celé ČSSR, náš 1. Výsledky dvouhra: 1. místo Jeništa (Vlašim), L. Chleboun vyřazen v 1. kole 
Horváthem ze Slovenska. Čtyřhra: 1. místo Broda – Broda (Třinec), 9.–16. místo Bauer (Ústí n. O.) - L. Chleboun (Sloupnice), vyřazeni 
celkovými vítězi Broda – Broda.“

„Turnaj starších žáků – Zhoř, 22. 5. 77
Celková účast 14 žáků, naši 2. Výsledky: 1. místo Javůrek (Litomyšl), 2. místo L. Chleboun, Černý vyřazen v 1. kole.
   
„Turnaj starších žáků – Džbánov, 29. 5. 77
Celková účast 6 dvoučlenných družstev, naše jedno. Výsledky: 1. místo Sloupnice (M. Doubrava, L. Chleboun).  Na tomto téměř již závě-
rečném turnaji sezóny se naši kluci pomalu loučí se sloupenským dresem a prokazují výbornou výkonnost.“

„Turnaj starších žáků – Tisová, 4. 6. 77
Celková účast 29 chlapců, naši 2. Výsledky: 1. místo Bauer
(Ústí), 2. místo L. Chleboun, 3.–4. místo M. Doubrava. Velmi 
zdařilý propagační turnaj v Tisové o velkého medvěda. Přesto, 
že se náš hráč L. Chleboun velmi snažil, získal pouze malého 
medvěda, ale také velmi pěkného.“ 

„Turnaj starších žáků – Mariánské Lázně, 11.–12. 6. 77
Celková účast 130 chlapců, naši 2. Výsledky dvouhra: 1. místo 
Jeništa (Vlašim), 9.–16. místo L. Chleboun , 17.–32. místo 
M. Doubrava. Čtyřhra: 1. místo Jeništa – Kepl (Vlašim), 
9.–16. místo Bauer (Ústí n. O.) –L. Chleboun, 17.–32. místo 
M. Doubrava – V. Kolář (Č. Třebová). Mix: 5.–8. místo 
L. Chleboun – I. Slezáková (Ústí n. O.), 17.–32. místo 
M. Doubrava  – Urbanová (Ústí n. O.). 
Velmi pěkné výsledky našich na celostátním turnaji.“
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Vzpomínka na dávné poutě
protože toto číslo vychází těsně před termínem sloupenské pouti, 
přinášíme vzpomínky na prvorepublikové poutě ve sloupnici 
a končinách, tak jak je zaznamenal pan antonín Mikolášek 
ve svých spisech „na labíčku labutě neplují“.

Na pouť v Končinách se chodilo údolím přes 
Vlčkov, dále rozkvetlou loukou podél končin-
ského háje, až jsme stanuli na velkém pro-
stranství již zaplněném množstvím krámků 
s hračkami, různým cukrovím a obrázky sva-
tých. Na druhé straně byly rozestavěny střel-
nice, malé houpačky i velké řetízkové a další 
atrakce včetně menšího cirkusu. Zvukovou 
kulisu tvořily různé píšťalky, harmoniky, 
plechoví kohoutci a halasné trubky cirkusové 
manéže. Do toho všeho vyhrávaly flašinety 
žebráků, které sem vylákala příležitost získat 
do vetchých klobouků a záplatovaných kapes 
pár drobných mincí na nákup nejnutnějších 
životních potřeb. Naproti tomu v kapličce 
nad studánkou se modlili ti bohatší, aby 
nepostihl jejich usedlost „červený kohout“ 
či jiné neštěstí. 

  

Končinská pouť patřila proto k zajíma-
vostem, protože se na ní hodně vidělo 
a také že jsme si osladili své mlsné jazyky. 
Hlavně musely být peníze a ty jsme si 
opatřili za borůvky. Asi týden před poutí 
začali obchodníci skupovat borůvky a nám 
naši dovolili nechati si jednu tržbu pro 
sebe za celý den sbírání. To nám na útratu 
vystačilo. 
Končiny jsou poutní místo s kapličkou, 
„zázračnou studánkou“ a hospodou. Tyto tři 
věci jsou při katolických kultech nerozlučné, 
na těchto pilířích se utvrzovala víra věřících. 
Poutě nenavštěvovali jen katolíci, ale také 
evangelíci pro podívání a povyražení. Bylo 
to takové líbivé příjemné nedělní odpoledne 
s vycházkou do Končin, vzdálených asi ¾ 
hodiny. Posezení u dobrého piva, poho-
vění si na lavičkách pod kaštany, koupení 
si pár bonbónů sobě i dětem, nic zlého se 
tím nestalo, žádné rušení dne svátečního. 

Ale prozíravý a uvědomělý člověk viděl věci 
jinak. Proč právě tam na tom místě kaplička 
byla postavena? Evangelíci si pamatují, že 
katolíci stavěli kapličky na těch památných 
místech, které měly spojitost s protirefor-
mací. „Na Končinách za Sloupnicí“, jak 
praví historie (napsal to Zdeněk Nejedlý) 
byl pravděpodobně zajat biskup Jednoty 
bratrské Jan Augusta. Podobá se pravdě, že 
katolíci, (spíš) aby smyli stopy té hanebné 
události a aby nezůstala památka na člo-
věka katolické církvi škodlivého, zasvětili to 
místo, anebo aspoň jemu blízké, některému 
svatému na počest, a tak svedli pozornost 
lidu na cestu opačnou. Na Jana Augustu se 
zapomnělo, ale kaplička s poutním kultem 
stojí a je v provozu. Ale nám evangelickým 
dětem nebylo bráno, abychom se šli podívat 
na pouť, rodiče tak daleko nepřemýšleli, 
neboť sami byli z těch, kteří se stavěli příliš 
tolerantně ke katolickým podnikům všeho 
druhu. Tak jsme chodívali na pouť s plným 
uspokojením, že jsme tam také byli, kde se 
scházívají zástupy lidu a bylo to tak slav-
nostní, parádní a veselé. Z celé pouti jsem 
si odnášel pistolku s kapslemi, foukací 
harmoniku, balónek nebo frkačku a nějaký 
marcipán. A patřilo to k radovánkám našich 
dětských let. 

  

O pouti v Horní Sloupnici u kostela bylo 
rovněž veselo při pouťových atrakcích. Když 
jsem se zmínil mé babičce, že půjdu na pouť, 
dala mi nějaké mince na sladkosti. 

  

Sloupnická pouť byla v mnohém odlišná 
od pouti končinské – poskytovala nám více 
zajímavostí. Za prvé byla ve větších rozmě-
rech, tím také s většími přípravami a zvali se 

na ni též hosté. Byla o měsíc později, bylo již 
plné léto (1. srpna). Z polí již bylo sklizeno, 
byla to současně jakási oslava ukončení žňo-
vých prací. Dlouho před se dělaly přípravy, 
kupovalo se na šaty, boty se dávaly šít, naklá-
dalo se víno. Ten den jsme očekávali s velkým 
napětím. Již týden před poutí přijížděly 
kolotoče, houpačky, střelnice a ještě další 
zábavné podniky. Sjížděli se kramáři zda-
leka, z Třebechovic, z Lomnice nad Popelkou, 
Svratouchu a dále z měst, nám neznámých. 
Bylo-li deštivé počasí, přijíždělo málo vozů 
kramářských, mívali jsme po náladě a byli 
jsme nešťastni. Obyčejně však bývalo hezky. 
Doma v neděli ráno ukazovalo vše na velkou 
hostinu. Již dopoledne jsme čekali hosty. 
Z Javorníku, z Litomyšle, snad i z Voděrad. 
Já jsem šel vyhlížet za humna směrem 
k Netřebí, až přijdou javorničtí, abych to 
hned ohlásil doma. Po dlouhém čekání 
jsem uviděl jednoho člověka, šel po dolcích 
směrem k Dočkalovým humnům. Běžel jsem 
to ohlásit. Skutečně to byl javornický Bobeš 
(můj bratr Josef). Naši byli zklamáni, že jde 
sám, ale aspoň že přišel aspoň někdo. Počítal 
jsem s Ládíčkem, kolik nám pouť vynese. 
Od javornického tolik a tolik, od Bohumila 
též, od Junků jsme tolik nepočítali. I na hos-
tech závisel zdar poutě z našeho hlediska. 
Javornického jsem se trochu ostýchal a říkal 
mu „Vy“. Byl to přece už dosti starý člověk. 
Že to byl můj bratr, vždyť nevypadal o mnoho 
mladší než můj tatínek. 

  

Odpoledne jsme všichni šli společně 
k Vašinovým. Bylo tam veliké množství lidu. 
Tatínek si šel zavdat do zahrady na lavičky, 
kde si dal pivo, my jsme zatím prohlíželi 
hračky a vybírali si věci ke koupi. Líbila 
se mi trumpeta, lesní roh, harmonika, 
buben, flinta na špunty, pistolka na kapsle, 
kočárek s koníčky a vozkou, na kozlíku. 
Po mnohém vybírání jsem si tuto hračku 
nesl domů. Mim toho jsem se stavil u báby 
s močenými okurky a koupil jsem si jeden 
velký i s lákem. Pak ještě nějaké bonbóny, 
cukrové lahvičky s limonádou, turecký 
med. To bývalo asi všechno, co jsme si přáli. 
Nakonec jsem šel na kolotoč. Celý šťastný 
jsem se vracel navečer domů. Kočárek jsem 
si uložil v horní světnici do skleníku. Teď se 
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pochlubím dětem v Kubátově skalce krásnou 
hračkou, nikdo si určitě lepší věc nemohl 
o pouti koupit. 

  

Pouťové atrakce jsem měl blízko. Nemohl 
jsem tedy chybět na houpačkách, obdivoval 
jsem malou opičku, uvězněnou na řetízku 
a žebrající o pamlsky. Velkého řetězového 
kolotoče jsem se bál. Vydržel jsem stát 
dlouho u střelnice a obdivoval jsem střelce 
s růžemi a jinými cetkami. 

  

Po pouťové neděli všechna sláva a krása 
splaskla jako mýdlová bublina. Ale můj kočá-
rek neztratí na kráse na dlouhý čas. Mám 
ho schovaný ve skleníku a budu si ho šetřit. 
Kterýsi den jsem šel nahoru pro kočárek, ale 
ve skleníku jsme ho nenašel. Kam jsem si ho 
položil? Hledal jsem ho po celém stavení, ale 
nenašel jsem ho. Byl jsem z toho nešťastný. 
Sestra Anna mi říkala, že viděla vyjít ze síně 
nějakého kluka a zmizet za stavením. Byl to 
určitě zloděj mého kočárku. Tak skončila má 
radost z pouti.

↘ mš

SLOUPENSKÁ
POUŤ

otevřeno od 14°°hod 

POUŤOVÝ VÍKEND

11. až 13. srpna 2023

 AREÁL NA MLEJNICI

SRDEČNĚ VÁS ZVE SDH HORNÍ SLOUPNICE

PÁTEK

od 20°°hod hraje skupina   

NEDĚLE

bohaté občerstvení

pouťové atrakce

otevřeno od 14°°hod

od 15°°hod Loutkové divadlo 
otevřeno od 14°°hod 

Vstupné 100 Kč
FERNET ŠOK

SOBOTA

O ČERVENÉ KARKULCE
Srdíčko  pohádka

posezení u piva
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triangl se představil 
na vedralce
Na sále Vedralky se 21. července představila 
světu nová sloupnická kapela TRIANgL 
ve složení Viktorie Štochlová (housle, zpěv), 
Jiří Lorenc (kytara, zpěv) a Petr Bartoň 
(baskytara). Asi hodinový koncert autorských 
písní folk-rockového žánru si vyslechlo něko-
lik desítek posluchačů.

↘ mš

Noc kostelů
V pátek 2. června se připojil evangelický sbor ve Sloupnici k již tradiční celorepublikové akci 
„Noc kostelů“. Kostel i sborové prostory byly pro zájemce otevřeny již od 17. hodiny. V zadní části 
kostela se podařilo nainstalovat výstavu fotografií, které zachycují sborový život od počátku 
20. století až po současnost. Pro velký zájem výstava potrvá do konce léta. 
 Hlavní program zahájil krátce po osmnácté hodině evangelický farář Daniel Matouš. Poté byla 
s doprovodným komentářem Petra Beneše promítána prezentace Martiny Lenochové o nesnad-
ných začátcích samostatného sboru, vybudování tolerančního kostela, fary, evangelické školy 
i o prvních kazatelích zde ve Sloupnici. 
 Příjemný červnový podvečer zpestřili Iveta a Ondřej Benešovi hrou na klavír a zpěvem něko-
lika písní. Na závěr sbor obdržel od místní rodačky historicky cenný dárek v podobě koláže 
složené z fotografií interiéru kostela po rozsáhlé opravě v roce 1895, fary a tehdejšího kazatele 
Bohuslava Fleischera. Vše zasklené a usazené ve vyřezávaném lipovém rámu. 
 Celou akci průběžně navštívilo 39 účastníků. Milým hostem byla vnučka prvorepublikového 
sloupenského kazatele Benjamina Fleischera, která přijela až z Prahy. Po ukončení oficiálního 
programu se přítomní přesunuli do sborového sálu na faře, kde bylo připraveno bohaté občer-
stvení ke kávě a čaji. Poděkování patří všem, kteří se podíleli na přípravě a zajištění programu 
i těm, kteří se přišli podívat.

↘ za staršovstvo sboru petr beneš – kurátor

loučení s létem dolní hasiči
SDH Dolní Sloupnice zve děti i jejich rodiče na LOUčENí S LÉTEm k dolní hasičárně – 
v sobotu 26. 8. od 15 h. Připraveny budou hry a soutěže pro děti i chutné občerstvení.

loučení s létem ččk
Členové ČČK Sloupnice pořádají LOUčENí S LÉTEm v neděli 10. září od 13.30 hodin 
na fotbalovém hřišti. Kromě tradičních soutěží pro děti se můžete těšit i na ukázku parkouru. 
Salta, skoky a další parkourové triky si v následném workshopu můžete i sami vyzkoušet. 

program vedralky
Kulturní občerstvení Na Vedralce zve: 

v pátek 1. 9. od 19.00 hodin, koncert kapely DRUmS & gUITARS
Přijďte si poslechnout spoustu hitovek od Beatles, Stounů a dalších světových kapel. 
A dojde i na domácí Katapult nebo Mišíka!

V průběhu srpna se můžete těšit na již tradiční filmové projekce, na září připravujeme  
také cestopisnou besedu s Ondrou Ježkem, který na kole nevalné kvality objel kus světa.

Sledujte náš profil na FB: Na Vedralce, Kulturní občerstvení

Rádi bychom vás pozvali na 

Václavskou zábavu 
s vůní burčáku 
30. 9. 2023 
v areálu Na mlejnici 
Těšit se můžete na bohaté občerstvení, 
kvalitní vína a samozřejmě BURČÁK. 
Večer nebude chybět taneční zábava.

SDH Horní Sloupnice

↓  i n z e r c e
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Restaurování vitráží 
v kostele sv. Mikuláše
milí čtenáři, s radostí Vám chci oznámit, že se podařil další krok související s rekonstrukcí 
kostela sv. Mikuláše ve Sloupnici. Nejedná se o prostorově významnou záležitost. Dokonce by to 
někteří mohli přehlédnout. Jde totiž o restaurování dvou vitráží v presbytáři kostela, které z lodi 
kostela ani zvnějšku při pohledu ze hřbitova nejsou pořádně vidět. Obě vitráže byly velmi kva-
litně restaurovány firmou pana Skuhravého z Nového Boru a osazeny zpět na své původní místo 
na konci června letošního roku. Celková cena za práce provedené v souvislosti s restaurováním 
a zpětným osazením byla 261 784 Kč. Děkujeme za finanční příspěvky na obnovu kostela vedení 
Pardubického kraje i vedení obce Sloupnice, poděkování patří i panu Jiřímu Černému za pří-
pravu „niky“ pro osazení vitráží, a také těm, kdo zapůjčili lešení, a za další brigádnické práce 
související s montáží a demontáží lešení. Děkujeme i za příspěvky jednotlivých dárců. 
Vyobrazení Matky Boží, Panny Marie a sv. Josefa, jejího snoubence a pěstouna Ježíše Krista, 
znovu „v novém lesku“ zdobí posvátnou část chrámu Páně. 

↘ p. tomáš reschel, farář

Homo touchpadicus
Dovolím si trochu rozvernou formou, vhodnou 
pro období prázdnin a dovolených, reagovat 
na některé jevy vyskytující se v naší civilizaci.
 Zdá se mi totiž, že lze v naší populaci pozoro-
vat novou vývojovou větev rodu HOMO, kterou 
bych nazval výrazem homo touch-pad-icus (čti: 
tač-ped-ikus). Jedinci tohoto druhu, ať již 
jsou mužského či ženského pohlaví, ať již jsou 
nedospělí či dospělí, jsou charakterističtí tím, 
že veškeré jejich zaujetí se soustředí na zaří-
zení s dotykovým displejem. Všechno ostatní 
jde u nich stranou a získává sekundární neboli 
druhotný význam. Jisté náznaky existence 
tohoto druhu jsem mohl pozorovat již při svých 
studiích ve Švýcarském Fribourgu. Nejednou 
jsem si všiml, že na lavičce u cesty v parku 
sedí mladý pár, chlapec a děvče, kde se místo 
tradičního držení za ruku a šeptání slov o lásce 
zabývá každý sám za sebe svým mobilním 
zařízením s dotykovým displejem a druhého 
vedle sebe dokonale ignoruje. Moc jsem tehdy 
nechápal, proč raději každý z nich nesedí 
doma, kde má lepší připojení na internet.
 Homo touch-pad-icus se dle mých informací 
již vyskytuje i v naší obci. Bylo mi sděleno, že 
nedospělí jedinci tohoto druhu byli pozorováni 
na hlavní silnici vedoucí obcí v blízkosti ZŠ, 
kde staví autobus. Z předchozích poznámek 
je zřejmé, že reprodukční schopnosti jedinců 
druhu homo touch-pad-icus mohou být velmi 
problematické. Nicméně, zcela zásadní je 
problém týkající se jejich pudu sebezáchovy. 
Setkají-li se dva jedinci tohoto druhu jdoucí 
proti sobě na tomtéž chodníku, hrozí čelní 
náraz. Horší situace nastává, pokud se homo 
touch-pad-icus pohybuje po silnici, kde jezdí 
motorová vozidla. Sedí-li za volantem pozorný 
a opatrný člověk, nemusí hned dojít k nejhor-
šímu. Pokud řidič i chodec patří k druhu homo 
touch-pad-icus, lze se obávat smrtelných úrazů. 
Před nedávnem jsem zahlédl i mladou osobu 
ženského pohlaví druhu homo touch-pad-icus, 
která jela na kole a zabývala se svým mobil-
ním zařízením daleko více než řízením svého 
jednostopého vozidla. Snad dobře dojela…
 Pokud ve Vaší rodině pozorujete u někoho 
náznaky vývojového posunu k druhu homo 
touch-pad-icus, doporučuji podniknout rázná 
opatření k zachování lidského života, neboť 
větev druhu homo touch-pad-icus se zdá býti 
slepou vývojovou větví rodu homo…

↘ p. tomáš reschel, farář

Životní jubilea 

čERVEN 2023 

70 let 
Jarmila Kopečková, Horní Sloupnice 

75 let 
marie Tuháčková, Horní Sloupnice

Josef Staněk, Dolní Sloupnice 

80 let 
Božena Karlíková, Dolní Sloupnice 

89 let 
Ilonka Jeřábková, Dolní Sloupnice 

94 let 
milada Dolečková, Dolní Sloupnice

čERVENEC 2023

70 let 
Zdeňka Vondrová, Horní Sloupnice 
miloslav Hájek, Horní Sloupnice 

86 let 
Jindřiška Novotná, Horní Sloupnice 
Josef Novotný, Horní Sloupnice 

87 let 
Zdislava Nováková, Dolní Sloupnice 

93 let 
Jiřina mikulecká, Horní Sloupnice 

Informace byly zveřejněny na základě udělených 
souhlasů dotčených osob či jejich zákonných 
zástupců.

↘ milada limberská
předsedkyně komise spoz
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Uzávěrka příštího čísla Sloupnického PELmELU je 20. září 2023.
Další číslo Sloupnického PELmELU vyjde 10. října 2023.

Příspěvky, připomínky a dotazy zasílejte na adresu 

pelmel@sloupnice.cz
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